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PROTOKÓŁ NR IX / 2015 

IX Sesji Rady Powiatu w Wałczu V kadencji,  

która odbyła się 3 sierpnia 2015 r. w godz. 14
00

- 15
06

 

w sali narad Starostwa Powiatowego w Wałczu, przy ul. Dąbrowskiego 17. 

 

Obecni na sesji radni Rady Powiatu  V kadencji oraz zaproszeni goście wg załączonych do 

protokołu list obecności (załączniki 1 i 2*) 

 

 

Porządek obrad  IX sesji Rady Powiatu w Wałczu V kadencji: 

 

1. Sprawy organizacyjne: 

a) otwarcie sesji, 

b) stwierdzenie quorum, 

c) przedstawienie porządku obrad, 

2. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia odpowiedzi do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Szczecinie na skargę na uchwałę Nr VII/35/2015 Rady Powiatu 

w Wałczu z dnia 28 kwietnia 2015 r. w sprawie włączenia II Liceum 

Ogólnokształcącego im. ks. prof. Józefa Tischnera w Wałczu do Zespołu Szkół Nr 4 

Rolnicze Centrum Kształcenia Ustawicznego im. Władysława Broniewskiego w 

Wałczu z siedziba przy ul. Południowej 10a oraz udzielenia pełnomocnictwa. 

3. Zakończenie sesji. 

 

Przed rozpoczęciem IX Sesji Rady Powiatu Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas 

poprosił zgromadzonych radnych ,zaproszonych gości oraz przedstawicieli mediów o 

uczczenie minutą ciszy pamięci zmarłego radnego Tadeusza Węgrzynowskiego, który zmarł 

30 lipca 2015 r. 

Ad. pkt 1 

Sprawy organizacyjne: 

 

 a) otwarcie sesji, 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas zgodnie z § 18 Statutu Powiatu Wałeckiego 

otworzył obrady IX sesji V kadencji Rady Powiatu w Wałczu, przywitał Zarząd Powiatu, 

Radnych Rady Powiatu, Radcę prawnego, zaproszonych gości oraz przedstawicieli mediów.  

 

 b) stwierdzenie quorum, 

 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził quorum.  

Na stan ogólny 17 radnych obecnych 15  radnych, nieobecni radni Tadeusz Węgrzynowski 

(zgon), Andrzej Więckowski.  

Wobec stwierdzonego quorum Rada Powiatu może podejmować prawomocne decyzje. 
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 c) przedstawienie porządku obrad,   

 

Porządek obrad IX Sesji Rady Powiatu został przedstawiony radnym w materiałach  

na Sesję, stanowi załącznik Nr 3 do protokołu*. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas poinformował, iż IX Sesja Rady Powiatu 

została zwołana na pisemny wniosek 5 Radnych Rady Powiatu na podstawie art. 15 ust.7 

ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym oraz § 13 ust. 9 Statutu Powiatu 

Wałeckiego. 

Wniosek wraz z projektem uchwały stanowi załącznik Nr 4 do protokołu*.  

 

Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu 

Zapytał Przewodniczącego Rady Powiatu jakim kluczem kierował się, że akurat tych a nie 

innych radnych powiadomił i przekazał im treść skargi rodziców? 

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Poinformował, iż po zapoznaniu się ze skierowaną skargą, a w związku z faktem, że musi być 

w takim przypadku zwołana sesja nadzwyczajna dlatego Przewodniczący Rady Powiatu 

zwrócił się do kolegów radnych w ramach klubu radnych ORS Przyszłość- PO, 

 którzy zostali poinformowani o zaistniałej sytuacji, że jest pozew rodziców i dlatego została 

podjęta decyzja o zawnioskowaniu zwołania nadzwyczajnej sesji, gdyż jest to niezbędne aby 

zostały zachowane procedury. 

 

Janusz Różański – Radny Rady Powiatu 

Zapytał, dlaczego tylko Radni w ramach klubu zostali o tym poinformowani a nie wszyscy 

radni? 

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Przewodniczący poinformował, że wszyscy radni zostali poinformowani o zwołaniu 

nadzwyczajnej sesji. Z materiałami na nadzwyczajną sesję zostały radnym dostarczone 

wszystkie materiały dotyczące tej skargi do Sądu więc nie należy mówić że radni nie mieli 

wglądu do skargi. 

 

Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu 

Zapytał, kto napisał odpowiedź na skargę? 
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Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Przewodniczący poinformował, iż odpowiedź na skargę dla Klubu radnych przygotowali 

Radcy Prawni. 

 

 

Janusz Różański – Radny Rady Powiatu 

Radny podtrzymywał zdanie że pismo które było skierowane do wszystkich radnych powinni 

otrzymać wszyscy radni.  

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Zapewnił radnych iż wynikło to z niedopatrzenia gdyż na zastanawianie się było mało czasu, 

w związku z powyższym może tylko radnych przeprosić. 

 

 

Jerzy Goszczyński – Radny Rady Powiatu 

Radny wyrażał wiele wątpliwości co do zachowania  terminów przesyłania materiałów na 

komisje i na sesje. I w jakim terminie radni powinni otrzymywać te materiały? 

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Przewodniczący Rady wyjaśnił iż w przypadku złożenia wniosku o zwołanie sesji 

nadzwyczajnej Przewodniczący jest zobowiązany zwołać sesję na dzień przypadający w ciągu 

7 dni od dnia złożenia wniosku. W takim przypadku nie mają zastosowania terminy. 

  

Waldemar Kosowicki – Radca Prawny 

Zwrócił się do Przewodniczącego Rady,-„ Jeśli Pan Przewodniczący pozwoli to odczytam ten 

fragment, który dotyczy terminów w zakresie sesji nadzwyczajnych czyli zwoływanych na 

wniosek zarządu lub co najmniej ¼ ustawowego składu rady  jest to zdanie drugie §13 ust.9 w 

takim przypadku nie mają zastosowania terminy określone w §13 ust.2 a §13 ust. 2 

jednoznacznie stanowi że –  o sesji zawiadamia się wszystkich radnych co najmniej na 7 dni 

przed terminem rozpoczęcia obrad, podając miejsce dzień i godzinę obrad. 

 

Jerzy Goszczyński – Radny Rady Powiatu 

Radny w dalszym ciągu podtrzymywał swoje wątpliwości co do terminów zadając pytanie 

czy np. materiały radni mogą otrzymać na sesji.? 

 

Waldemar Kosowicki – Radca Prawny 

Poinformował, iż – „ hipotetycznie taka możliwość byłaby, natomiast wiadomo że w 

terminach jeżeli sesja musi być zwołana na dzień przypadający w ciągu 7 dni to w biegu tego 

terminu mogą wyskoczyć dni wolne od pracy, niedziele w tym przypadku oblig zwołania sesji 

na dzień przypadający może skutecznie bardzo skrócić ten termin natomiast w tym 

konkretnym przypadku to wysyłka materiałów sesyjnych rozpoczęła się w czwartek”-. 
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Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Uzupełnił wypowiedź Radcy Prawnego dotyczącej wysyłki materiałów, że rozpoczęła się 

następnego dnia po złożeniu wniosku. A do 7 dni musi się odbyć sesja jeżeli 

wnioskodawcami są ¼ składu rady czyli tych 5 radnych którzy złożyli ten wniosek. 

 

Jerzy Goszczyński – Radny Rady Powiatu 

W dalszej swej wypowiedzi radny pytał,-„ czy intencją zarządu i Przewodniczącego rady jest 

aby radni otrzymywali materiały w ostatniej chwili?”.- 

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Stwierdził, że –„ absolutnie nie jest intencją celowego opóźniania materiałów sesyjnych, 

powodem był termin 7 dni w ciągu których należało zwołać sesję i dostarczyć materiały. 

Podkreślił również Przewodniczący Rady aby Radni niemieli pretensji że materiały nie 

zostały im dostarczone wcześniej gdyż było to po prostu niemożliwe i nie było żadnej złej 

woli aby materiały zostały dostarczone jak najpóźniej”-. 

 

Waldemar Kosowicki – Radca Prawny 

W uzupełnieniu Radca poinformował, iż – „sesja odbywa się w trybie nadzwyczajnym 

głównie z tego względu, że skoro skarga na uchwałę rady powiatu wpłynęła w dniu 10 lipca 

2015r.obowiązuje organ skarżony 30 dniowy termin na przesłanie do Sądu 

Administracyjnego zarówno skargi, akt administracyjnych jak i odpowiedzi na skargę. Teraz 

odliczając od dnia wpływu 30 dni, termin ten upłynąłby  9 czy 10, tu też są jeszcze wolne dni 

a więc w tym przypadku nie wchodziło w grę odbycie sesji w terminach wynikających z prac 

Rady lecz powstała tylko i wyłącznie możliwość udzielenia odpowiedzi na skargę do 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Szczecine tylko poprzez zwołanie sesji w trybie 

nadzwyczajnym a w związku z tym że przepis ten przewiduje czy upoważnia dwa podmioty 

do złożenia takiego wniosku, a więc Zarząd, ale zarząd w tym przypadku nie byłby 

umocowany do zwołania takiej sesji, dlatego że skarga dotyczy uchwały Rady a więc 

pozostała jedyna możliwość jaką było zwołanie sesji przez ¼ ustawowego składy rady, ale 

konsekwencje złożenia takiego wniosku są  niestety takie że sesja musi się odbyć w ciągu 7 

dni i z mocy wyraźnego przepisu nie stosuje się przepisów zarówno o terminach jak również 

nie stosuje się przepisu o wcześniejszej opinii komisji dotyczącej projektu. Odpowiedź na 

skargę jest pismem procesowym które musi spełniać wszystkie wymogi zastrzeżone dla 

pisma procesowego , dlatego samo zapoznanie się przez Radnych z materiałami czy z tą 

skargą to byłoby tylko ewentualnie 1 element a więc poznalibyście zarzuty jakie SA 

zgłaszane przez skarżących, natomiast trzeba tutaj jasno powiedzieć że odpowiedź musi być 

udzielona poprzez uchwałę Rady ale sama odpowiedź  na skargę jako pismo procesowe też 

musi być przygotowane , musi generalnie zawierać troszkę sformułowań o charakterze 

prawnym, musi się odnosić do zarzutu, musi zawierać elementy stanu faktycznego. To, że 

łącznie z kolegą przygotowaliśmy na zlecenie grupy radnych taki projekt jest moim zdaniem 

normalną zwykła konsekwencją rzeczy, natomiast dla zachowania dalszej procedury 

wymagane byłoby podjęcie stosownej uchwały w sprawie udzielenia tej odpowiedzi, no i 
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rozumiem jeśli państwo udzielicie mi i koledze pełnomocnictwa do reprezentowania Rady 

Powiatu na etapie w postępowaniu przed Wojewódzkim Sądem Administracyjnym to my 

oczywiście przejmiemy obowiązki pełnomocników procesowych w tej sprawie. Chciałbym 

od razu wyjaśnić że odpowiedź na skargę jako pismo procesowe daje ono każdemu 

pełnomocnikowi określoną swobodę interpretacyjną w zakresie zarówno powoływania 

pewnych faktów, okoliczności i innych. Być może część z Państwa może zdziwiona czy 

zaskoczona treścią natomiast w ramach reguł postępowania sądowego trzymamy się jednej 

zasady to my nie daliśmy powodu do wniesienia skargi bo skarga jest wniesiona przez 

skarżących którzy oczywiście też są zobowiązani do wykazania podstaw tej skargi, natomiast 

w takiej jak ta każdy skarżony organ niezależnie od tego czy to jest organ monokratyczny czy 

organ kolegialny na nim generalnie spoczywa obowiązek zajęcia stanowiska w danej sprawie 

przynajmniej musi podjąć próby obrony swojego aktu. Moim zdaniem generalnie nie ma 

znaczenia fakt że przy głosowaniu nad tą uchwałą głosy rozłożyły się w określony sposób, ta 

uchwała na ta chwilę w obrocie prawnym pozostaje. A więc konsekwencją tych działań które 

mają się odbyć na sesji jest kontynuowanie tej procedury sądowej poprzez podjęcie uchwały 

o udzielenie odpowiedzi i ewentualnie udzieleniu pełnomocnictwa procesowego”.- 

 

 

 Wobec braku innych wniosków i uwag  w porządku obrad IX sesji Przewodniczący Rady 

Powiatu przeszedł do kolejnego punktu obrad. 

 

 

Ad. pkt 2 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia odpowiedzi do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Szczecinie na skargę na uchwałę Nr VII/35/2015 Rady Powiatu w 

Wałczu z dnia 28 kwietnia 2015 r. w sprawie włączenia II Liceum Ogólnokształcącego 

im. ks. prof. Józefa Tischnera w Wałczu do Zespołu Szkół nr 4 Rolnicze Centrum 

Kształcenia Ustawicznego im. Władysława Broniewskiego w Wałczu z siedzibą przy ul. 

Południowej 10a oraz udzielenia pełnomocnictwa . 

 

Przedmiotowy projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w materiałach na IX 

sesję  Rady Powiatu i stanowi załącznik Nr 5 do protokołu*. 

 

 

Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu  

Poinformował iż – „ z niedowierzaniem przeczytałem propozycję odpowiedzi na skargę 

rodziców ten jej fragment, który wskazuje związek mojego zatrudnienia w Towarzystwie 

Budownictwa Społecznego z poczynaniami rodziców w kwestii II LO. Przyznam, że z tak 

niedorzeczną tezą obawiam się polemizować by nie wkroczyć na poziom zaprezentowany 

przez autora proponowanej odpowiedzi. Oskarżenie mnie jakoby moja działalność związana z 

pełnieniem funkcji radnego Rady Powiatu jest wynikiem manipulacji sterowanej przez 

Burmistrz Wałcza, która wykorzystując piastowany urząd zmusza mnie do dokonywania 

wcześniej ustalonych przez nią czynności jest po prostu dla mnie obraźliwe, w ogóle 

przywołany wątek w którym rzekomo był przyczyną podjęcia działań przez rodziców jest tak 
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idiotyczny że jedynym wytłumaczeniem jego włączenia w sprawę jest przywołanie 

przysłowia o tonącym który  chwyta się brzytwy. Myślę, że autor bądź autorzy zdawali sobie 

sprawę z tego że stawiając taki zarzut tak naprawdę oskarżyli Burmistrz Miasta Wałcz o 

działania korupcyjne polegające na wykorzystaniu pełnionego stanowiska do wymuszania na 

prezesach spółek miejskich określonych czynności w celu osiągnięcia korzyści przynajmniej 

politycznych. Uważam, że jeżeli autorzy posiadają taką wiedzę to jako osoby publiczne 

zobowiązani są tę wiedzę przekazać organom ścigania. Moim zdaniem żeby uniknąć 

kompromitacji proszę aby Wysoka Rada odrzuciła w całości proponowaną uchwałę. Zdaję 

sobie jednak sprawę z tego że skarga rodziców wraz z odniesieniem się do niej winna być 

złożona w ciągu 30 dni do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego oraz z tego żeby był 

formalny porządek dzisiejszej sesji nie może zostać zmieniony, dlatego proponuję by na 

wniosek wszystkich radnych jeszcze dzisiaj zwołać odbyć kolejną sesję i na niej podjąć 

uchwałę udzielającą pełnomocnictwa panu mecenasowi Waldemarowi Kosowickiemu do 

reprezentowania Rady Powiatu w tym udzielenia odpowiedzi na skargę. Jednak z należytej 

ostrożności jeśliby Wysoka Rada nie uwzględniłaby tej propozycji już teraz składam 

oświadczenie, że nie jestem pomysłodawcą złożonej przez rodziców skargi i dlatego 

kategorycznie żądam usunięcia części załącznika nr 1, tej części która zawiera treść 

zarzucającą mi taka postawę. Liczę, że osoby które pomówiły mnie będą miały odwagę 

przeprosić mnie za to. Tak właśnie odbieram oskarżenie mnie o uczestniczenie w politycznej 

korupcji. Odczuwam, że moje dobra osobiste zostały naruszone.”- 

 

 

Janusz Różański – Radny Rady Powiatu 

W swej wypowiedzi podkreślił że,-„ nie wierzę że zarząd nie uczestniczył w przygotowaniu 

tej odpowiedzi, bo to byłoby dla mnie nie logiczne, jeżeli Zarząd przygotowywał wszystkie 

projekty uchwał dotyczące likwidacji, przeniesienia Liceum do RCKU to nie wierzę ze to 

tylko wyłącznie na wniosek 5 radnych, kiedy przełożonym jest Starosta pana Radcy 

Prawnego zostało przygotowane to wystąpienie i odpowiednia skarga. Wiem na pewno , że 

pan radny Marek Pawłowski kiedy kierował skargę do Wojewody nie kierował sie polityką, 

tylko kierował się przestrzeganiem prawa. Wiem na pewno, że Pani Burmistrz Bogusława 

Towalewska nie miała i nie ma nic wspólnego z procesem likwidacji i przeniesienia LO. 

Nie wiem jak będą czuli się rodzice uczniów z tej szkoły, bo tam stwierdzono że to są 

marionetki kierowane przez Pawłowskiego, Szymczaka, Towalewską. Po lekturze tych 

wszystkich pism jeżeli mowa o polityce mogą dojść do wniosku przeciwnego, że to 

Wojewoda Zachodniopomorski i Kurator Zachodniopomorski partyjni koledzy Starosty 

Wałeckiego mogli kierować się polityką a nie sprawami merytorycznymi. Dlatego też 

popieram w pełni wniosek kolegi Marka Pawłowskiego.”- 
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Bogdan Wankiewicz – Starosta Wałecki 

Wyjaśnił iż, ani Starosta ani też Zarząd nie byli wnioskodawcami a tylko 5 radnych Rady 

Powiatu. Starosta również  nie chciał komentować wypowiedzi radnego Janusza Różańskiego 

ani też polemizować w powyższej sprawie. 

 

Waldemar Kosowicki – Radca Prawny 

Poinformował iż –„ Przygotowany przez nas projekt  odpowiedzi został zaakceptowany przez 

wnioskodawców bo w przeciwnym razie nie trafiłby na obrady rady, natomiast, natomiast 

druga rzecz jest taka o czym też  wspomniałem wcześniej że taka jest rola pełnomocnika 

procesowego. Ja jestem związany prekluzją dowodową a więc muszę wskazywać pewne 

fakty, okoliczności nawet gdyby w określonym zbiegu zdarzeń one na tę chwilę okazywały 

się nie mające generalnie podstaw. Przede wszystkim to jest pismo procesowe o czym 

wielokrotnie wspominałem to sędzia, to będzie skład w Wojewódzkim Sądzie 

Administracyjnym oceniał czy z tych okoliczności, które zostały podniesione czy z nich 

będzie można wyprowadzić skutki prawne , jeżeli na etapie pisma jakim jest odpowiedź  na 

pozew a to jest prawdę mówiąc najważniejsze pismo jakie skarżony organ, organ na którego 

złożono skargę na bezczynność, czy na działanie jest to najważniejsze pismo sądowe i w tym 

momencie nie zgłaszając pewnych zarzutów bo to traktuje jako zarzuty nie jako insynuacje, to 

nie będę mógł powołać w toku postępowania sądowego pewnych argumentów. Jeszcze raz 

bliżej wyjaśnię dlaczego takie argumenty się pojawiły. Przede wszystkim kwestia nazwijmy 

to reorganizacji oświaty ponadgimnazjalnej, która ostatecznie przybrała taką postać , to jest 

także pewien ciąg pewnych zdarzeń, pewnych innych okoliczności i to jak Państwo dobrze 

pamiętacie już dwie sesje nadzwyczajne w tym temacie  również się odbyły, tematy 

oświatowe wracały na sesjach zwykłych roboczych, więc dla mnie jest to pewien ciąg zdarzeń 

i okoliczności , które przede wszystkim mają prowadzić do tego, że moim zadaniem jest 

przede wszystkim obrona tej uchwały. Jeżeli zostanie udzielone pełnomocnictwo i koledze 

także, my bronimy uchwały Rady Powiatu, to że w pewnym zakresie także pojawiają się 

pewne nazwiska i może osoby, które to dotyczy mogą się poczuć nie tyle obrażone co 

dotknięte tym wszystkim to postawię troszkę inną tezę przede wszystkim mianowicie , 

skarżący opierają swoje żądanie na interesie prawnym a interes prawny to jest nie tylko 

norma prawna ale to jest określony stan faktyczny pod która normę prawa można podciągnąć 

i żeby tą normę móc zastosować a więc powołać się na swój interes prawnych dawałoby 

legitymację do skutecznego występowania w sądzie  to ja w pewnym momencie muszę 

podjąć takie działania żeby wykazać odwrotną tezę, że skarżący takiego interesu prawnego 

nie mają, Ala kogokolwiek jest rzeczą oczywistą że dwie strony w procesie które mają 

charakter kontradyktoryjny a więc w którym występują dwie strony o sprzecznych interesach 

na tym polega cały przewód sądowy że jedni twierdzą tak a drudzy twierdzą inaczej a 

wszystko się sprowadza do jednego że Sąd który będzie rozpatrywał tą sprawę może te 

okoliczności uznać, może je całkowicie pominąć, może skoncentrować się na innych 

zagadnieniach, może równie dobrze nie uznać zgłaszanych przez nas zarzutów, że ten interes 

prawny nie został wykazany w stopniu dostatecznym, może się skoncentrować wyłącznie na 

zarzutach. Natomiast to są właściwie pewne hasła. Na tym etapie ja również nie mogę też dać 
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Państwu gwarancji że tą uchwałę uda się obronić, natomiast jedno jest pewne że skoro pewne 

działania zostały podjęte to należy je kontynuować. Dlatego moim zdaniem propozycja 

wprowadzenia pewnych zmian moim zdaniem nie powinna zostać uwzględniona, chociaż jak 

wspomniałem na wstępie to radni którzy są wnioskodawcami dzisiejszej sesji, to przede 

wszystkim od nich zależy czy uwzględniliby tą poprawkę”. – 

 

Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu 

Stwierdził, - „ Panie Mecenasie ja wszystko rozumiem, doskonale wiem ale to nie oznacza że 

powinien mnie Pan oskarżać że ja działam na zamówienie polityczne jakiejś osoby, która jest 

jak Pan to ładnie napisał ośrodkiem opozycji wobec Starosty. Druga sprawa jeżeli Pan tak 

mówi to ja się z Panem w 100% zgadzam, łatwiej byłoby mi to wszystko przełknąć jeżeli 

byłoby to pisane i podpisane przez mecenasa a nie przez 5 radnych. Niech się Pan nie chowa 

za Radą, niech Pan przyjmie pełnomocnictwo do reprezentowania sam Rady Powiatu i 

udzielenia odpowiedzi sam, bez drugiego mecenasa, czy to jest raptem nie wiadomo super 

jakaś sprawa, zawsze do tej pory  reprezentował Pan i był stroną tutaj przypisany do Rady a 

teraz drugi mecenas jest potrzebny. Przyjmijcie propozycję złożoną przeze mnie ja niczego 

nie sugeruję, jeśli Pan to napisze w ramach postępowania to ja się zastanowię czy ewentualnie 

dochodzić swoich roszczeń od Pana czy nie mieszajmy w to Radę. Jeśli pójdzie taka 

odpowiedź zaproponowana przez Pana tak jak się okazuje naprawdę, to będzie opinia 

wszystkich radnych to będzie że wszyscy radni uważają że ja działam na zamówienie 

polityczne, że ktoś mną steruje.”- 

 

  

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

W swej wypowiedzi przytoczył – „ w tym roku podań złożonych do pierwszych klas jest 

około 460 przy zeszłorocznym około 560 czyli mamy blisko 100 mniej młodzieży przyjętej 

do szkół ponadgimnazjalnej, a do ogólniaków jest około 100 podań a do II LO 35 i to jest 

wszystko co wpłynęło i mamy 100 czy ponad setkę młodzieży, która chce się kształcić w 

szkole ponadgimnazjalnej typu liceum ogólnokształcące. I te liczby mówią za siebie 460 

gdzie jeszcze kilka lat temu było 800. Proszę Państwa gdybyśmy nie podjęli tej inicjatywy, 

reformy szkolnej, nie próbowali czegoś zrobić to byśmy się spotkali z zarzutami być może 

jeszcze gorszymi niż związane z obroną tej szkoły, że nie próbujemy w tym temacie nic 

zrobić gdy liczby mówią same za siebie, że oświatę należy zreformować i zmniejszyć ilość 

szkół tak żeby koszty utrzymania szkolnictwa ponadgimnazjalnego były niskie. Przypominam 

jeszcze raz wszystkim, że nie było likwidacji II liceum Ogólnokształcącego tylko zostało 

przeniesione do drugiej szkoły, do drugiej naszej placówki po to aby zmniejszyć koszty 

działania obu szkół. Mało tego zostało przeniesione drugie liceum Ogólnokształcące do 

RCKU na wniosek samych zainteresowanych czyli rodziców i nauczycieli którzy potem w 

trakcie z niewiadomych przyczyn zmienili swoją opinię. Sytuacja szkolnictwa 

ponadgimnazjalnego sama mówi o tym że należy czynić pewne kroki i oby nie musieliśmy 

robić dalszych kroków w celu zmniejszenia kosztów. Jeżeli mówimy o obiektywizmie i 

racjonalnym spojrzeniu na wszystko to proszę wziąć te dane pod uwagę”.- 
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Marek Subocz – Radny Rady Powiatu 

Zasugerował iż – „ Chciałbym się odnieść do II Liceum i ilości podań które zostały złożone 

do szkoły i czym to jest spowodowane to chyba głośno nie muszę mówić, decyzje które 

zostały podjęte na pewno miały wpływ na to, że tych podań jest zdecydowanie mniej, to jest 

jedna rzecz a druga rzecz o którą chciałbym zapytać to o uzasadnienie jeśli chodzi o 

odpowiedź na skargę, mamy taki zapis – „bezzasadność skargi przejawia się przede 

wszystkim w tym, że zaskarżona uchwała nie narusza prawa ewentualnie nie narusza go w 

takim stopniu który dawałby podstawę do uwzględnienia skarg”:- W związku z tym moje 

pytanie brzmi Państwo uważacie że ta uchwała jest zgodna z prawem czy nie jest zgodna z 

prawem? Ostatnia rzecz o która chciałbym zapytać chodzi mi też tu o ten zapis – włączenie 

szkoły do Zespołu Szkół nie jest równoznaczne ze zmianą siedziby szkoły włączonej, żaden z 

przepisów obowiązującego prawa nie stoi na przeszkodzie aby Zespół Szkół posiadał dwie 

siedziby- . W związku z tym co Państwo planujecie dalej tym budynkiem i tutaj mieliśmy 

oszczędzać a w związku z tym koszty się raczej zwiększają .”- 

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Poinformował radnego M. Subocza że – „ jeżeli chodzi o pierwszą część pytania to Pan 

Mecenas odpowie  a na drugie Panu odpowiadam że nie jest to tematem dzisiejszej sesji i 

przypominam że jesteśmy na sesji nadzwyczajnej”.-  

 

Waldemar Kosowicki – Radca Prawny 

W odpowiedzi – „ to są wnioski procesowe bo jeżeli sentencja petitum określa  się jako 

żądanie oddalenia skargi no to całość wywodów musi być zgodna z podstawowym żądaniem. 

Natomiast w procedurze sądowej są takie różne typy orzeczeń w których sąd może oddalić 

skargę i to jest  właściwie zasadniczy wniosek, no to wniosek został określony dlatego że  

moim zdaniem nie zaszły tutaj takie przesłanki które by  mogły wskazywać na to że uchwała 

jest wadliwa i zachodzi konieczność usunięcia jej z obrotu prawnego. Wspomnę tylko o tym 

że uchwała przeszła cały tryb postępowania nadzorczego i nic nam nie wiadomo żeby 

Wojewoda jakieś środki nadzoru podejmował. Natomiast sąd równie dobrze może zastosować 

inny tryb orzeczenia mianowicie stwierdzić nieważność uchwały bądź również może 

stwierdzić niezgodność uchwały z prawem jeżeli od podjęcia uchwały upłynął więcej niż rok. 

Równie dobrze chociaż nie jest to zakres który przysługuje pełnomocnikom może również 

odrzucić skargę gdyby uznał że po merytorycznym zapoznaniu się z argumentami że jednak 

legitymacja wynikająca z interesu prawnego nie została wykazana więc wtedy odrzuca skargę  

no jeżeli pewne okoliczności mogły już wystąpić na etapie postępowania sądowego to takie 

postępowanie może umorzyć. Ale to z wiadomych względów  skoro wniosek skarżących 

dotyczy stwierdzenia nieważności uchwały to takim kontr wnioskiem jest wniosek o 

oddalenie skargi.”- 
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Marek Matela – Radny Rady Powiatu 

Poinformował, że – „ Przedmiotem podjęcia uchwały która zawiera załącznik odpowiedź na 

skargę pytanie radnego Marka Subocza uważam za zasadne bo jeżeli pytał  co jest zawarte w 

tej skardze to pewnie chciałby wiedzieć co osoba reprezentująca nas Wszystkich Radnych nie 

tylko radnych, którzy głosowali za tą uchwałą będzie w najlepsze próbowała dowieść a z tego 

uzasadnienia czy z tej odpowiedzi wynika że linia obrony będzie szła w tym kierunku że 

przecież nikt nie powiedział że II Liceum nie będzie funkcjonowało w tym miejscu w którym 

funkcjonowało bo tylko w tym jednym  punkcie rodzice mają punkt zaczepienia że zostanie 

zmieniona siedziba szkoły bez względu na to czy ona będzie 50 metrów dalej czy 50 metrów 

bliżej. Kolejny watek jest taki że jak rozmawialiśmy na sesjach wielu odnośnie szkoły Zarząd 

Powiatu, Pan Radca Prawny wówczas podtrzymywali że możemy iść do sądu my mamy 

podstawę prawną Wojewody, sąd to odrzuci, gdzie słyszymy że nie jest to takie oczywiste że 

sąd odrzuci. Nie skupiamy się na tym że nadzór Wojewody i Kuratorium podało tylko 

podstawę prawną przed włączeniem szkoły nie podlega pod zapisy likwidacji ale w tej 

odpowiedzi my tego nie bronimy bo mamy świadomość tego, że niestety skarżący w tym 

abstrakcie mogą mieć rację sąd może się przychylić się do wniosku. W związku z tym rodzi 

się pytanie po co robić cały ten cyrk czy nie mogliśmy poczekać tego roku żeby zrobić to 

zgodnie z prawem, zgodnie z tym jak było zapisane a nie na wariata, szybko bo musimy coś z 

tym zrobić. I użycie uważam nazwiska radnego Pana Marka Pawłowskiego w tym piśmie 

procesowym w którym my zostaliśmy tak naprawdę pozwani wszyscy jako rada nie , nie 

radni którzy głosowali za tą uchwałą jest co najmniej nie na miejscu bo tak naprawdę my 

będziemy ponosić  uchwałę za przyjęciem uzasadnienia przeciwko naszemu koledze głosując 

za tym że jest on wplątany w taką sytuację która tam została opisana, w związku z tym 

wnosiłbym żeby przychylić się do wniosku Pana Marka Pawłowskiego i faktycznie podjąć 

uchwałę o udzieleniu pełnomocnictwa czy to jednemu Panu mecenasowi czy dwóm Panom 

mecenasom, przygotować taką odpowiedź , ale tak żeby Rada w całości się z nią zapoznała a 

nie pięciu, czterech już niestety w tej chwili Radnych, którzy ten wniosek o zwołanie sesji 

nadzwyczajnej podpisali. 

 

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Wyjaśnił, - „ Mówiąc o tym że to nie jest tematem naszej dzisiejszej sesji nadzwyczajnej 

mówiłem na pytanie Pana Radnego - co się będzie działo z tymi budynkami?- to nie jest  

tematem dzisiejszej sesji. Po to odpowiedziałem że na te tematy nie będziemy dyskutowali.”- 
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Waldemar Kosowicki – Radca Prawny 

Wyjaśnił że –„ Wskazałbym na pewne obowiązki wynikające z ustawy , prawo o 

postępowaniu przed sądami administracyjnymi, że zachowanie tego terminu jest niezbędne 

ale przekroczenie tego terminu niestety jest obwarowane określonymi sankcjami i sankcja jest 

taka dosyć sroga, sąd może nałożyć grzywnę na organ za nie udzielenie odpowiedzi w 

terminie a grzywna wynosi maksymalnie dziesięciokrotność przeciętnego wynagrodzenia w 

gospodarce narodowej, co nadzień dzisiejszy oznacza ponad 33 tysiące zł”.- 

 

 

Jerzy Goszczyński – Radny Rady Powiatu 

Stwierdził iż – „ Ponieważ sprawa wydaje się rzeczywiście w tej chwili, jest precedensowa, 

zupełnie bo jak wielu z Państwa od pewnie 20 lat jestem Radnym i nie spotkałem się z taką 

sytuacją aby te watki polityczne w tak jednoznacznie zostały wplecione w działalność Rady, 

podejrzewam a to podejrzenie graniczy z pewnością że nie Pan mecenas jest ani drugi Pan 

mecenas nie jest pomysłodawcą takiego wątku i tym bardziej jest mi przykro, że ten wątek 

jeszcze Pan Mecenas stara się tutaj obronić, on jest właściwie nie do obronienia to jest 

również bardzo groźne memento dla pozostałych radnych bo chciałem Państwu powiedzieć, 

że za chwileczkę każdy z Was może się znaleźć, każdy na Nas może się znaleźć w podobnej 

sytuacji jeżeli tylko nie będzie odpowiadał zapotrzebowaniu kogoś kto tworzy nam tego typu 

projekty. Dlatego też rzeczywiście wracam i nawiązuję do tego abyśmy się zastanowili, 

oczywiście wyrzucili te wątki które są naprawdę bardzo wątpliwej natury mówiąc bardzo 

delikatnie. Jeszcze do tej odpowiedzi, w tej odpowiedzi jest mnóstwo  nieścisłości na które 

właściwie nie powinniśmy się zgodzić, które powinniśmy najpierw szczegółowo omówić 

zanim one staną się naszym stanowiskiem. Natomiast nie wchodząc już w te szczegóły gdzie 

będzie to przedmiotem rozważania sadowego, chciałbym powiedzieć że powiat jako taki nie 

podjął się właściwie kompleksowego rozwiązania problemu. Powiat zaproponował 

kadłubowe rozwiązanie które na dzisiaj na pięć minut  jest rozwiązaniem, że nie wiadomo cy 

za chwilę nie będziemy musieli dalej robić, więc to nie jest propozycja przemyślana 

kompleksowa bym powiedział mądra tylko to jest propozycja na dzisiaj na chwileczkę  bo 

musimy coś załatwić i dlatego tym bardziej dochodzę do wniosku że powinniśmy bardzo 

szczegółowo jeszcze na ten temat porozmawiać. Ostatnia rzecz, którą powiem a która nasuwa 

mi się sama uderzanie regularne w szkoły ponadgimnazjalne za które odpowiedzialny jest 

Powiat służy tylko szkołom niepublicznym i tutaj adresat jest bardzo czytelny, natomiast 

próba która żeśmy zaproponowali na początku, żeby kompleksowo podejść do rozwiązania 

problemów oświaty w powiecie wałeckim tzn. szkolnictwa podstawowego, gimnazjalnego, i 

ponadgimnazjalnego spotkała się od razu z odpowiedzią  na nie , ponieważ  i tutaj nie znam 

odpowiedzi. Proszę również o to aby wyłączyć te wątki o których była mowa, bo one SA 

wyjątkowo nie fortunne”.- 
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Izabela Krajnik – Radna Rady Powiatu 

Zapytała, - „ czy są jakieś przeciwwskazania żeby faktycznie ten wątek, który dotyczy 

naszego kolegi Pana Pawłowskiego został usunięty, bo Proszę Państwa my musimy tak mi się 

wydaje stanowić jedność, trzymać się razem i mówić jednym głosem.”-  

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Stwierdził, - „ Oczywiście Pani Radna możemy na ten temat podyskutować , tylko mówienie 

o jedności, niech Pani zauważy jaka jest różnorodność dotycząca szkolnictwa”. – 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas ogłosił 5 min przerwę w obradach IX Sesji 

Rady Powiatu  – godz. 14,45. 

 

Godzina 14,53  wznowienie obrad IX sesji Rady Powiatu. 

 

Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu 

Stwierdził, że – „ Ja wnioskowałem o odrzucenie tej uchwały czyli zrobienie tego w sposób 

inny poprzez , bo formalnie nie możemy zmienić tego porządku obrad bo niestety tragiczna 

sytuacja z Tadziem nie pozwala nam zmienić porządku obrad. Dlatego proponowałem żeby 

pójść w tą lukę jaką daje Statut że po prostu zwołać nawet dzisiaj, nawet za 15 minut kolejną 

sesję.”- 

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Dopytał radnego Marka Pawłowskiego, - „ Czyli generalnie chodzi Panu o to że jak 

przystąpimy do głosowania żebyśmy głosowali przeciwko tej uchwale”. – 

 

Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu 

Stwierdził,-„ no tak, to inaczej nie można nic zrobić.”- 

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Przewodniczący dopytywał, - „ Dlatego to sobie wyjaśnimy czyli nie wniosek tylko 

propozycja  Pana Radnego Marka Pawłowskiego o odrzucenie tego projektu.”- 

 

Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu 

Stwierdził iż,- „ Zdjąć z porządku też tego nie możemy.”- 
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Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Poinformował,- „ Przechodzimy do głosowania za wnioskiem Pana Radnego Marka 

Pawłowskiego, wniosek dotyczy odrzucenia głosowania nad projektem uchwały o której 

toczy się dyskusja”.- 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 15 radnych, przy 7 głosach „za” 

wnioskiem  Radnego Marka Pawłowskiego,  8 głosach „przeciw” i 0  głosie „wstrzymującym 

się”, Rada Powiatu  odrzuciła wniosek Radnego Marka Pawłowskiego. 

 

Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu 

Zapytał, - „ Mogę jeszcze jedno zdanie powiedzieć?” – 

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

W odpowiedzi –„ Panie Radny był czas na dyskusje, bardzo proszę nie przedłużajmy tego, 

jest tak jak jest, już żeśmy raz głosowali, w związku z tym przechodzimy do porządku obrad i 

głosowania nad projektem uchwały, który został Państwu dostarczony.”- 

 

 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady Powiatu przeszedł do porządku obrad i 

przystąpił do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie udzielenia odpowiedzi do 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Szczecinie na skargę na uchwałę Nr VII/35/2015 

Rady Powiatu w Wałczu z dnia 28 kwietnia 2015 r. w sprawie włączenia II Liceum 

Ogólnokształcącego im. ks. prof. Józefa Tischnera w Wałczu do Zespołu Szkół Nr 4 Rolnicze 

Centrum Kształcenia Ustawicznego im. Władysława Broniewskiego w Wałczu z siedziba przy 

ul. Południowej 10a oraz udzielenia pełnomocnictwa. 

 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu na stan obecnych 15 radnych ,przy 7 głosach „za” 

podjęciem projektu uchwały,  0 głosach „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się”.  

Głosowało 8 radnych, natomiast 7 radnych nie brało udziału w głosowaniu. 

Uchwała w sprawie udzielenia odpowiedzi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w 

Szczecinie na skargę na uchwałę Nr VII/35/2015 Rady Powiatu w Wałczu z dnia 28 

kwietnia 2015 r. w sprawie włączenia II Liceum Ogólnokształcącego im. ks. prof. Józefa 

Tischnera w Wałczu do Zespołu Szkół Nr 4 Rolnicze Centrum Kształcenia Ustawicznego 

im. Władysława Broniewskiego w Wałczu z siedziba przy ul. Południowej 10a oraz 

udzielenia pełnomocnictwa, została podjęta do realizacji i otrzymuje Nr IX/48/2015 
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Ad. pkt 3 

Zakończenie sesji. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Powiatu o godzinie 15
06 

zamknął obrady IX  Sesji Rady Powiatu w Wałczu V kadencji . 

 

 

 

*  -  Załączniki do  wglądu w Wydziale Organizacyjno-Prawnym Starostwa Powiatowego  

w Wałczu  

 

 

Na tym protokół zakończono.      

 

 

 

Protokołowała:                                                            

 

Inspektor ds. obsługi                                                     Przewodniczący Rady Powiatu 

    Rady Powiatu  

 

  Małgorzata Tyras                       Bogdan Białas 


